

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTÉ-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Brussels, July 1975

**FIRST GLIMPSE OF THE PRELIMINARY DRAFT  
COMMISSION BUDGET FOR 1976**

Pursuant to the provisions of the Treaty, the Commission must transmit the preliminary draft budget for the following year to the Council and the Parliament before 1 September of the current year. The preliminary draft budget will in fact be submitted to these Institutions during the month of August. However, in order to improve the conditions under which the budget is examined, the Commission has speeded up its work this year and has presented the Council with certain parts of the preliminary draft budget in advance.

This initial information is of course incomplete : This can be seen particularly from the fact that it contains no forecasts of expenditure on the EAGGF Guarantee Section in 1976, as such forecasts will be drawn up later, as will the supplementary budget for 1975. Nor does it contain forecasts of expenditure by the other Institutions. It is therefore not yet possible to draw up a summary table giving a comprehensive and meaningful comparison between the forecasts for 1976 and the budgetary appropriations adopted for 1975.

Trend in the appropriations for intervention in the principal sectors

- Regional sector

The appropriations for the European Regional Development Fund are to be increased from 150 MUA in 1975 to 450 MUA in 1976. This increase is the result of the decisions taken at the Paris Summit; they take into account the rate at which commitments for expenditure are made. At present this is the principal sector in which expenditure will be increased.

- Social sector

Large-scale projects are proposed in the social sector. The additional appropriations, totalling 138 MUA, are to be allocated mainly to the new Social Fund, its available funds rising from 355 MUA in 1975 to 500 MUA in 1976. (The appropriations for the former Social Fund, on the other hand, totalling 13.4 MUA, will disappear : consequently the net increase amounts to 131.6 MUA.) The appropriations allocated to the Social Fund have been increased to take into account the need for training and retraining, mainly because of the economic situation, and the consequent increase in the number of applications for aid submitted by the Member States.

The remainder of the additional expenditure will be incurred by the continued implementation of the social action programme, and in particular by the operation of the European Vocational Training Centre.

- Research - technology - industry - energy sector

The appropriations proposed for this entire sector will be increased by 117 MUA. The extent of the increase compared to 1975 is due partly to the growth of existing projects and partly to the implementation of new projects, in accordance with the Commission's proposals, some of which have already been approved by the Council while others are still being studied.

Irrespective of whether new or additional expenditure is involved, the largest appropriations have been allocated to industrial development contracts, Community projects in the hydrocarbons sector, the programme of research in the energy sector, the expansion of research projects in the field of thermonuclear fusion.

- Development cooperation sector

In this sector (which does not take into account the financial implications of the Lomé Convention, as the European Development Fund is not included in the budget), additional appropriations totalling 106 MUA have been proposed.

These appropriations are intended mainly to cover expenditure on :

- . food aid : the 294 MUA proposed represent the minimum increase in the volume of food aid recommended by the Commission in its 1974 memorandum;
- . financial aid to the non-associated countries (105 MUA);
- . financial cooperation with the Maghreb countries and Malta (subject to the successful outcome of the negotiations in progress and a decision on whether or not such appropriations should be entered in the budget).

<u>COMMISSION EXPENDITURE</u>		
Appropriations for 1975 - Appropriations proposed for 1976		
	<u>Appropriations for 1975 (1)</u>	<u>Preliminary draft budget for 1976 provisional figures</u>
<u>Appropriations for intervention</u>		
EAGGF Guarantee Sector	3,980,475,000 (2)	(3)
EAGGF Guidance Sector	325,000,000	325,000,000
Social sector	378,565,200	517,642,000
Regional sector	150,000,000	450,000,000
Research - technology - industry - energy sector	126,387,998	243,525,871 (4)
Development cooperation sector	312,797,000	419,192,000 (5)
<u>Operating appropriations</u>	291,449,880	360,081,846
Repayments to the Member States in connection with the collec- tion of own resources	390,195,517	(10 % of own resources)

- (1) Including the first and second supplementary budgets (Regional Fund and contribution to the United Nations' emergency measures).
- (2) Excluding the supplementary budgets.
- (3) Figure to be adopted in September.
- (4) Subject to decisions still to be taken.
- (5) Subject to the decisions on food aid and on whether or not aid to the Maghreb countries and Malta is to be entered in the budget.

TALSMANDENS GRUPPE  
SPREKERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION  
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO

NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE

Bruxelles, juillet 1975

PREMIERS ELEMENTS DE L'AVANT-PROJET DE  
BUDGET 1976 DE LA COMMISSION

Aux termes des dispositions du Traité la Commission doit transmettre avant le 1<sup>er</sup> septembre, au Conseil et au Parlement, l'avant-projet de budget pour l'année suivante. Cet avant-projet sera effectivement transmis au courant du mois d'août. Toutefois, afin d'améliorer les conditions d'examen du budget, la Commission a, cette année, accéléré ses travaux et transmis au Conseil de façon anticipée certains éléments de l'avant-projet de budget.

Cette première information est donc nécessairement incomplète : elle ne comporte pas d'indication en particulier sur les prévisions de dépenses du FEOGA garantie pour 1976, prévisions qui seront établies ultérieurement, de même d'ailleurs que le budget supplémentaire 1975. Elle ne porte pas non plus sur les prévisions de dépenses des autres Institutions. Il en résulte qu'à ce stade, on ne peut établir un tableau récapitulatif comparant de façon complète et significative les prévisions 1976 aux masses budgétaires arrêtées pour 1975.

Evolution des crédits d'intervention dans les principaux secteurs

- Secteur régional

Les crédits de paiement pour le Fonds européen de développement régional passent de 150 MUC en 1975 à 450 MUC en 1976. Cette augmentation traduit les décisions prises par le Sommet de Paris, en tenant compte du rythme d'engagement des dépenses. Elle constitue, au stade actuel de la prévision, le principal poste d'accroissement de la dépense.

- Secteur social

Un effort important est proposé dans le secteur social. L'augmentation des crédits, 138 MUC au total, est due pour l'essentiel au Fonds social renoué dont les disponibilités passeraient de 355 MUC en 1975 à 500 MUC en 1976. (En revanche, les crédits correspondant à l'ancien Fonds social - 13,4 MUC - disparaissent : l'augmentation nette est donc de 131,6 MUC.) Le renforcement des moyens du Fonds social répond à l'évolution des besoins de formation et de recyclage, en raison notamment de la situation économique, et à l'accroissement en conséquence des demandes d'intervention des Etats membres.

Quant au reste, l'accroissement des dépenses tient à la poursuite de la mise en oeuvre du programme d'action sociale, et notamment au fonctionnement du Centre européen de formation professionnelle.

- Secteur recherche - technologie - industrie - énergie

Les crédits proposés pour l'ensemble de ce secteur augmentent de 117 MUC. L'ampleur de la progression par rapport à 1975 tient à la fois au développement d'actions existantes et à des actions nouvelles, conformément aux propositions de la Commission, dont certaines ont déjà été acceptées par le Conseil, d'autres étant en cours d'examen.

Qu'il s'agisse de dépenses nouvelles ou d'accroissement de dépenses, les postes financièrement les plus importants intéressent : les contrats de développement industriel, les projets communautaires dans le secteur des hydrocarbures, le programme de recherche dans le secteur énergie, l'extension des actions de recherche en matière de fusion thermonucléaire.

- Secteur coopération au développement

Dans ce secteur (qui ne couvre pas les implications financières de la Convention de Lomé, le Fonds européen de développement ne figurant pas au budget) les crédits proposés accusent une progression de 106 MUC.

Ces crédits concernent pour l'essentiel :

- l'aide alimentaire : les 294 MUC proposés correspondent à l'augmentation minimale du volume de l'aide alimentaire telle qu'elle a été recommandée par la Commission dans son mémorandum de 1974,

- l'aide financière aux pays non associés (105 MUC),

ainsi que la coopération financière avec les pays du Maghreb et Malte (sous réserve de l'aboutissement des négociations en cours et d'une décision concernant la budgétisation ou non de ces crédits.

<u>DEPENSES DE LA COMMISSION</u>		
Crédits 1975 - Crédits proposés pour 1976		
<u>Crédits d'intervention</u>	<u>Crédits 1975(1)</u>	<u>Avant-projet de budget 1976</u> données provisoires
FEOGA Garantie	3.980.475.000 (2)	(3)
FEOGA Orientation	325.000.000	325.000.000
Secteur social	378.565.200	517.642.000
Secteur régional	150.000.000	450.000.000
Secteur recherche - technologie - industrie - énergie	126.387.998	243.525.871 (4)
Secteur coopération au développement	312.797.000	419.192.000 (5)
<u>Crédits de fonctionnement</u>	291.449.880	360.081.846
Remboursement aux Etats membres au titre de la perception des ressources propres	390.195.517	(10 % des ressources propres)

- (1) Y compris les budgets supplémentaires 1 et 2 (Fonds régional et contribution à l'action d'urgence des Nations Unies).
- (2) Sans budget supplémentaire.
- (3) Chiffre à arrêter en septembre.
- (4) Sous réserve des décisions encore à prendre.
- (5) Sous réserve de la décision sur l'aide alimentaire, ainsi que de la budgétisation ou non budgétisation de l'aide au Maghreb et à Malte.